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        dokończenie ze str. 1

W pierwszej kolej-
ności remontowane 
będą miejsca, których 
stan jest najgorszy 
dlatego wybrano 
Wieczorka, Dolnych 
Wałów i Zabrską. 
Jak wyjaœnia³ Pawe³ Wierzch 
z Zarz¹du Dróg Miejskich, na 
wszystkich tych ulicach pojawi 
siê  nowa nawierzchnia asfal-
towa, a w miejscu usuniêtych 
torów uzupe³niona zostanie 
równie¿ podbudowa. Trudno 
oszacowaæ jaki bêdzie koszt 
tej inwestycji, gdy¿ bêdzie on 
znany dopiero po dok³adnym 
okreœleniu zakresu prac. Na ra-
zie mówi siê o kwocie rzêdu 1 
mln z³otych. 

Prezydent nawi¹za³ równie¿ to 
kwestii wy³¹czenia na okres  
15 lat komunikacji tramwajo-
wej w Gliwicach. Przypomnia³, 
¿e to umowa miêdzy KZK GOP 
a Tramwajami Œl¹skimi.  
- Na odcinku od Wójtowej Wsi 
do ul. Chorzowskiej tramwaj na 

pewno nie bêdzie jeŸdzi³, gdy¿ 
nie ma tam wydzielonego toro-
wiska, a tym samym nie jest 
to szybki i bezkolizyjny œrodek 
transportu. Natomiast oddziel-
ne torowisko na ul. Chorzow-
skiej to wartoœciowy pas komu-
nikacyjny, który mo¿e byæ wyko-
rzystywany zarówno przez tram-
waj jak i autobus. Dlatego ju¿ 
zaproponowa³em aby jeŸdzi³y 
nim autobusy a w przysz³oœci 
tramwaj, gdyby zosta³ przywró-
cony na tym odcinku. 

Na ulicy Wieczorka remont 
prowadzony bêdzie na odcin-
ku od ul. Jasnogórskiej do 
Korfantego. Zakres prac obej-
mie wymianê nawierzchni oraz 
uzupe³nienie podbudowy. 

Remont ulicy potrwa 
do końca sierpnia. 
W tym czasie miesz-
kańcom zostanie 
zapewniony dojazd 
do posesji, a właści-
cielom lokali użyt-
kowych możliwość 
dowiezienia towarów. 

Kierowców obowi¹zywaæ bê- 
dzie zmieniona organizacja 
ruchu. Inn¹ tras¹ bêdzie tak¿e 
kursowaæ autobus linii 4. 

W nastêpnej kolejnoœci PRUiM 
rozpocznie prace na ul. Dol-
nych Wa³ów i wiadukcie na ul. 
Zabrskiej.
- Ze wzglêdu na spore utrud-
nienia w ruchu, jakie spowo-
duje zamkniêcie wiaduktu 
na Zabrskiej, wolelibyœmy 
zacz¹æ remont w³aœnie od 
tego odcinka. Niestety, taka 
kolejnoœæ wp³ynê³aby na 
znaczne zwiêkszenie kosztów 
zwi¹zanych z usuwaniem toro-
wiska. Dlatego dostosowaliœmy 
siê do propozycji Tramwajów 
Œl¹skich – mówi³ prezydent. 

K³opoty dla kierowców w poru-
szaniu siê po mieœcie wynikaæ 
bêd¹ nie tylko ze  zmienionej 
organizacji ruchu czyli objaz-
dów wprowadzonych na czas 
remontu. Bêd¹ musieli równie¿ 
uwa¿aæ na tramwaj technolo-
giczny, który bêdzie jeŸdziæ po 
torach i wywoziæ elementy toro-
wiska. 

(nd)

Tory do usuniêcia, 
jezdnie do remontu

- Uwa¿amy, ¿e przy okazji ak-
tualnego remontu mo¿na tak 
przygotowaæ nawierzchniê i 
u¿yæ takich materia³ów, aby 
w przysz³oœci mo¿liwe by³o 
wy³¹czenie ulicy z ruchu i za-
mienienie jej w deptak przy 
minimalnym nak³adzie kosz-
tów – mówi Piotr Kasprzyk 
ze Stowarzyszenia Moje Mia-
sto.
Zaznacza przy tym, że to tylko 
ogólna propozycja kierunku, 
w którym powinna przebiegać 
przebudowa. 

W Gliwicach od dłuższego cza-
su trwa dyskusja nad wyłącze-
niem z ruchu ulicy Zwycięstwa 
i uczynienia z niej deptaka. 
Stowarzyszenie uważa, że uli-
ca Wieczorka również dosko-
nale nadaje się  do tej repre-
zentacyjnej funkcji. 

Za takim rozwiązaniem prze-
mawia fakt, że posiada ona 
wyjątkowe walory estetyczne 
i urbanistyczne. Na przedłu-
żeniu jej osi leżą dwa kościo-
ły, a przy samej ulicy stoją 
reprezentacyjne kamienice i 
gmachy. 

„Już teraz przy ul. Wieczorka 
znajdują się restauracje, puby 
i kluby. Odpowiednie wykona-

nie deptaka pozwoliłoby na 
ustawienie ogródków piw-
nych i dodatkowe ożywienie 
tej przestrzeni” - czytamy w 
piśmie do ZDM. 

Stowarzyszenie proponuje, 
aby wzorem Krakowskiego 
Przedmieścia nawierzchnię 
ulicy wybrukować kostką gra-
nitową i zamknąć dla ruchu 
kołowego, z wyjątkiem auto-
busów. 

Równie¿ zmiany w organiza-
cji ruchu by³yby niewielkie, 
poniewa¿ pojazdy wystar-

czyłoby skierować w ulicę 
Młyńską. Takie rozwiązanie 
przyczyniłoby się również do 
uproszczenia sytuacji na tzw. 
„pajączku”, czyli skrzyżowa-
niu ulic Wieczorka, Daszyń-
skiego, Kozielskiej, Jana III 
Sobieskiego oraz Jasnogór-
skiej. Skomplikowane obec-
nie skrzyżowanie stałoby się 
zwykłym czterowlotowym. 

A co o takiej propozycji s¹dz¹ 
nasi Czytelnicy? Czekamy na 
opinie w tej sprawie.

Nina Drzewiecka

Ulica Wieczorka tak jak Krakowskie Przedmieœcie?  Dlaczego nie? Stowarzy-
szenie Moje Miasto uwa¿a, ¿e ta ulica doskonale nadaje siê na deptak. List   
z konkretnymi propozycjami w tej sprawie trafi³ do Zarz¹du Dróg Miejskich.  

Czy tak w przyszłości może wyglądać ul. Wie-
czorka? Na zdjęciu Krakowskie Przedmieście.


